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A Polgármester tájékoztatója az elmúlt időszakról. 

 

Kedves Hölgyeim és Uraim! 

Tisztelt Vendégeink! 

Tisztelt Képviselőtestület, Jegyző Úr és Kollégák! 

 

Kérem, hallgassák meg rövidre szabott beszámolónkat az elmúlt egy évről.  

 

Jelentős változások következtek be környezetünkben és a közéletben is. A 2014-es önkormányzati 
választásokat követő első évben sikerrel összeállt és tevékenyen dolgozott Képviselő-testületünk. 
Rövid idő alatt felvettük a ritmust és kivétel nélkül azon dolgoztunk, hogy szebbé és jobbá tegyük 
kis falunkat.  

Legnagyobb változást talán abban láthatják, hogy már a Hivatal épületében is kicseréltük a 
nyílászárókat és a legnagyobb intézményeink csak alternatív energiákat használnak az elmúlt 5 év 
fejlesztéseinek köszönhetően. A célunk az volt, hogy a lehető legkisebbre szorítsuk vissza a 
kiadásainkat és így adóbevétel növelés nélkül is tudjuk biztosítani a stabil gazdálkodást.  

Folyamatosan építjük és szépítjük környezetünket és igyekszünk a lehető legtöbb pályázati forrást 
Pitvarosra hozni. Megszépült a településközpontunk és az eddig elhanyagolt intézményeinknél 
fejlődés látható. Az Óvoda épületére már megszámlálhatatlan sokszor pályáztunk felújítási 
szándékkal. 2015-ben is két pályázat esetében utasították el kérésünket, de ennek ellenére 
hozzáláttunk az Óvoda szigetelésének és nyílászáróinak cseréjéhez. Belülről is felújítottuk a 
Ravatalozót és kifestettünk több középületet. Aszfalt burkolatot építettünk a Dózsa utcában, de 
sajnos nem nyertük meg a pályázatot a Deák utca felújítására.  

Gazdálkodásunk visszafogott és célorientált. Képviselőtestületünk tagjai nem kértek és nem 
kapnak tiszteletdíjat. Önkéntesen segítik a települést és dolgoznak mindannyiunk előrejutásáért. 
Segítik Pitvarost az ötleteikkel és fizikai munkájukkal is.  

Két nagyobb, térségi szintű pályázat is a végéhez közeledik. Az egyik az ivóvízminőség-javító 
program, melynek keretében a jövőben Nagyéri új ivóvízkútból kerül kitermelésre a négy település 
ivóvize, melyet a Pitvaroson található 200 m3-es glóbuszban tárolnak. Pitvaroson 3 utcaszakasz 
teljes gerincvezetéke és lakossági bekötése is cserére került. Végre már nem csak eternit 
csövekben csordogál az ivóvíz. Cél az, hogy a következő 30 évben minden vezetékszakasz cserére 
kerüljön.  
A másik program a hulladékgazdálkodást hivatott megújítani. Pitvaroson és Ambrózfalván az 
illegális hulladéklerakó került megszűntetésre. A rekultiváció során egy új, vízmentes lerakót 
építettek, de még vannak utómunkálatok. Az új hulladékgazdálkodási törvény értelmében már 
lakásonként kell majd megoldani a szelektív hulladékgyűjtést és biztosítani kell a kisebb kapacitású 
hulladékgyújtó edényeket is. Ennek határidejéről még nem tudok tájékoztatást adni.  

2015-ben több vállalkozó is komoly tervekkel kereste meg Önkormányzatunkat. Néhány vállalkozó 
már meg is kezdte a beruházásainak előkészítését. Bízom benne, hogy a stabil környezetünk és 
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megbízható hozzáállásunk további tőkeerős beruházót vonz majd környékünkre és az 
autópálya közelségének előnyeit kihasználva munkahelyeket lehet teremteni!  

Energetikai beruházásaink eredménye már nem csak a számlákon található hiper alacsony 
számokban mutatkozik meg, hanem találkozhatunk már a médiában is a munkánk gyümölcsével. 5 
év alatt a teljes intézményi elektromos- és gázfogyasztást 90%-al sikerült csökkenteni. Ez az összeg 
a teljes kommunális adóbevételünk kétszerese. 

Sikerült az ingatlanállományunkat is növelni, ami már csak a belvízelvezetésben is nagyon fontos, 
mert olyan területeket sikerült integrálnunk, ami nélkülözhetetlen egy felelősségteljes 
vízelvezetési program megvalósításához. Mind a belterületen, mind szántó földi és erdészeti 
területeink is gyarapodtak. Engedjék meg, hogy itt is megköszönjem a Schummer család 
segítségét, akik Önkormányzatunknak ajánlották a Temető mögött található erdőt. Ezzel a 
lehetőséggel is közelebb kerültünk ahhoz, hogy saját magunk lássuk el a talapülést tüzelővel.  

Új lendületet sikerült adni a testvér-települési kapcsolatainknak és én személy szerint külön 
örülök, hogy Gúta Város polgármestere és lakosai is szívesen láttak bennünket. Fontos, hogy 
ápoljuk rokoni kapcsolatainkat és adjuk tovább a fiatalabbaknak a múltunk tapasztalatait.  

 

Térjünk át egy kicsit a számok világára is! 

A lehető leggyorsabban szeretném tájékoztatni Önöket az alábbi adatokról. 

Önkormányzatunk 2015 nyarán pénzintézetet váltott és így már a helyi Takarékszövetkezetnél 
lehet az ügyeket intézni. Ez segíti munkánkat és munkát biztosít a helyben dolgozóknak is. A 
bankváltás során eltöröltük a csekk formájában történő befizetéseket, hiszen ingyenesen és 
kényelmesen befizethetik a lakosok a Takarékszövetkezetben is a kért összegeket. Ezen 
megoldással közel 800.000 Ft-ot sikerült megspórolnunk, úgy, hogy ezzel nem terheltük Önöket.  

Az élet minden terültén azon vagyunk, hogy a lehető legkevésbé terheljük a Pitvaroson lakókat. 
Ezért is van az, hogy nem szándékozunk adóterheket növelni, vagy új adónemeket bevezetni. Nem 
ebben látjuk a megoldást.  

A bankváltás során volt egy félelmünk, hogy visszaesik az adó-befizetési kedv és a csekk 
elhagyásával kevesebben fogják teljesíteni a kötelességeiket. Meglepetésre az ellenkezője valósult 
meg, mert a tervezett 3,5 millió forintos kommunális adóbevételhez képest 3.177.000 Ft már 
teljesült. A befizetést elkerülőkkel szemben a lehető leghumánusabb módszerekkel, de fellépünk. 
Nem engedhetjük meg, hogy a kötelességeiket teljesítő adófizetők terhére elnézzük mások 
mulasztását.  

 

 

 
Pitvaros, 2015. november 27. 

 Radó Tibor 
  polgármester 


